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V Praze se budou nově léčit úrazy míchy
V Motole otevřeli centrum pro léčbu pacientů s poraněním páteře

Novinka

Motol - Konečně má Praha svou spinální jednotku. Oddělení, kde se mohou léčit pacienti s poraněnou míchou a páteří
v období mezi akutní hospitalizací a následnou rehabilitační léčbou. Při rehabilitační klinice ji včera otevřela Fakultní
nemocnice v Motole.
„Po hospitalizaci, než pacient nastoupí rehabilitační léčbu, je mezera šesti až osmi neděl. V tuto dobu často dochází k
proleženinám, močovým komplikacím, jež některé pacienty mohou stát i život,“ řekl přednosta chirurgické kliniky Pavel
Pafko. Tuto mezeru vyplní právě lékařská péče spinální jednotky.
„Velký význam má také pro pacienty vozíčkáře, kteří jsou už ve stadiu chronickém a dosud se neměli kam obrátit s
dalšími komplikacemi svého stavu,“ doplnil přednosta rehabilitační kliniky a uznávaný sportovní lékař Pavel Kolář.
Motolská spinální jednotka je poslední v řadě čtyř plánovaných center v zemi. Do října 2002 bylo pouze v Brně.
Nedostačující kapacitu postupně doplnily jednotky v Ostravě, Liberci a teď i Praha. Zdejší pacienti už nemusí daleko,
za čtrnáct milionů je pro ně v Motole k dispozici devatenáct lůžek.
Jejich zprovoznění včera přišli podpořit také sportovci: hokejista Jaromír Jágr, oštěpař Jan Železný, desetibojař Roman
Šebrle i herec, scenárista a patron centra Paraple Zdeněk Svěrák.
Právě Paraple, které se v posledních deseti letech vozíčkářům věnuje, otevření dalších spinálních jednotek iniciovalo.
„Chtěli jsme, aby bylo o všechny lidi s poraněním míchy, tedy vozíčkáře, lidi po úrazu, postaráno rovnocenně a kvalitně,“
řekl Svěrák.
Myšlenka na vybudování nového centra v motolské nemocnici nejdříve narazila. „Zpočátku jsem nebyl přesvědčen, že
spinální jednotka do této nemocnice patří,“ přiznal v úvodním projevu ředitel nemocnice Miloslav Ludvík. Nemocnici totiž
vznikl další problém kvůli systému pojištění, které nekryje náklady na léčbu. Bude je muset dotovat. Ředitel se přesto
nakonec po konzultacích s přednosty rozhodl, že spinální jednotka v nemocnici bude.
„K tomu, aby člověk sledoval takovouto myšlenku, musí vědět. A ví pouze tenkrát, když zažije,“ poznamenal přednosta
chirurgické kliniky Pafko s tím, že sám má sestru na vozíku. „Tito lidé se někdy ze dne na den ocitnou úplně sami. A
na vozíku,“ dodal s tím, že v nemocnicích chybí zkušenosti s léčbou těchto pacientů, navíc na to nejsou prostorově
vybavené.
Přitom každý rok takových lidí přibude přibližně dvě stě v zemi. „Stačí neuvážený skok do vody či surový zákrok v hokeji,“
zmínil ve svém včerejším projevu přednosta dětské onkologické kliniky Josef Koutecký. Dalších téměř sto lidí ročně
ochrne v důsledku nádorových a dalších onemocnění, které postihují míchu.


